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 PROTOKÓŁ  Nr 17/2020 
posiedzenia Komisji  Zdrowia i Pomocy Społecznej, 

które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu 
w dniu 26 sierpnia 2020 roku, godz.14.00 

 
 
Przewodniczący Komisji  -  Ryszard Dziura 
Protokolant                        -  Małgorzata Dróżdż 
 
  
Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie. Powitał radnych i zaproszonych gości. Listy 
obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
7 członków Komisji na ustawową liczbę 9, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych 
decyzji.  
 

Następnie przedstawił porządek dzienny posiedzenia: 
1. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach za I półrocze 2020 roku.  
 

2. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej - Szpital w Iłży za I półrocze 2020 roku. 

 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Powiatowego 
Programu Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2020 – 2023. 

 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia do realizacji w 
latach 2020 – 2023 projektu pozakonkursowego pn. „Szansa dla Ciebie” 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014 – 
2020 Osi Priorytetowej IX Wspieranie włączenia społecznego i walka z ubóstwem 
Działania 9.1 Aktywizacja społeczno – zawodowa osób wykluczonych i przeciwdziałanie 
wykluczeniu społecznemu. 

 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie nadania Statutu Domowi 
Pomocy Społecznej w Wierzbicy. 

 

6. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
W/w porządek dzienny posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 1 pktu porządku dziennego posiedzenia – informacja o przebiegu 
wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Pionkach za I półrocze 2020 roku.  
 
Główna księgowa  SPZZOZ  w Pionkach Maria Bielska poinformowała, że wykonanie planu 
finansowego za I półrocze br. kształtowało się następująco: przychody ogółem na 2020 rok 
zaplanowano w wysokości 26.140.000 zł, a wykonano na kwotę 12.171.000 zł tj.46,56%. Należy 
jednak zaznaczyć, że wartość umów w ciągu półrocza zmieniała się dlatego też wartości w 
poszczególnych rodzajach umów, pomimo że wymogi są 50%, po uwzględnieniu zmian niektóre 
wartości jak np. ryczałt jest 49,98. Sam ryczałt w ciągu półrocza zmieniał się kilkakrotnie, 
ostatnia zmiana nastąpiła w lipcu. 
Poinformowała, że w przychodach zaplanowano wartość środków 1.147.000 zł. Jest to tzw. 
refundacja wzrostu kosztów świadczeń z NFZ. Od lipca szpital uzyskuje środki z tego tytułu 
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dodatkowo 3% od wartości wykonanych umów. Są to środki związane z covidem, ze 
zwiększonymi kosztami ze względu na sytuację epidemiczną.  
 Poinformowała następnie, że koszty zaplanowano w wysokości 26.128.000 zł. 
Wykonanie kosztów wyniosło 12.570.000 zł, czyli 48,11%.  
Podatek dochodowy w wysokości  12 tys. zł zaplanowano na cały rok, za I półrocze jest to 6.179 
zł tj. 51,49%.  
Podatek osobowy od osób prawnych szpital płaci od zapłaconych składek. 
Planowany wynik na 2020 rok 0 zł. Wykonanie za I półrocze 405.161,20 zł.  
Zaplanowano wydatki inwestycyjne w wysokości 25.252.402 zł, a wykonano je w I półroczu w 
wysokości 899.255 zł. Są to wydatki inwestycyjne na zakup sprzętu medycznego głównie                        
z dotacji Starostwa Powiatowego.   

Odnośnie struktury kosztów poinformowała, że koszty wynagrodzeń kształtowały się na 
poziomie 47,73%. Świadczenia na rzecz pracowników 53% i jest to związane z tym, że odpis na 
ZFŚS dokonywany jest w I półroczu. Pozostałe koszty rodzajowe mieszczą się do 50%. 

Odnośnie przekroczeń poinformowała, że koszty finansowe wykonano w 81,88%,                      
z zaplanowanych 130 tys. zł w I półroczu wykonano 106 tys. zł. Tu należy zwrócić uwagę, że 
pewne koszty odsetek już nie wystąpią, zatem ta struktura procentowa jest trochę zniekształcona. 
Szpital już nie spłaca odsetek z tytułu oprocentowanych pożyczek.  

Poinformowała, że amortyzacja wyniosła 50,79%. Wartość amortyzacji za I półrocze 
wyniosła 785.000 zł, co przy wyniku 405 tys. zł pokazuje że w obecnej sytuacji za I półrocze 
wynik szpitala jest na plusie. Wartość amortyzacji jest wyższa niż wynik finansowy.  

Odnośnie należności poinformowała, że na dzień 30 czerwca br. wynoszą one 1.938.000 
zł ogółem, z czego z NFZ  1.836.000 zł i z tytułu pozostałych świadczeń 102 tys. zł. 
Wymagalnych jest 25 tys. zł. Dotyczą one przede wszystkim osób nieubezpieczonych.  

Zobowiązania wraz z rozliczeniami międzyokresowymi wynoszą 20.824.000 zł. Wobec 
pracowników 786 tys. zł, z tytułu dostaw i usług 3.233.000 zł, z tytułu podatków i ubezpieczeń 
1.122.000 zł, gwarancje 407 tys. zł, pożyczki krótkoterminowe 382 tys. zł. , długoterminowe 
4.673.000 zł. Zobowiązania z tytułu ZFŚS 169 tys. zł. Pozostałe zobowiązania wobec 
pracowników 114 tys. zł. Rozliczenia międzyokresowe przychodów 9.933.000 zł. Zobowiązania 
wymagalne stanowiły 2.127.000 i dotyczyły   zobowiązań z tytułu dostaw i usług w wysokości 
2.074.000 zł, podatki od nieruchomości. 53.805 zł. 

Poinformowała, że uzasadnienia odchyleń znajdują się w przedłożonym materiale.  
 

Radny Marek Jarosz zapytał o dodatkowe dotacje związane z covidem.  
 
Główna księgowa  SPZZOZ  w Pionkach Maria Bielska poinformowała, że to nie są dotacje, 
tylko dodatkowe fakturowanie 3% od wartości wykonanych umów. Zaczęło się to w lipcu br. 
Dla szpitala są to dodatkowe środki, pozyskiwane poza podpisanymi umowami.  
 
Radny Marek Jarosz zapytał, czy jest w szpitalu problem z kadrą, z lekarzami, pielęgniarkami. 
Chodzi o rotację, wymianę tych osób. Czy też jest to ustabilizowane?  
 
Dyrektor SPZZOZ w Pionkach Bernarda Dudek poinformowała, że sytuacja w szpitalu jest 
opanowana. Oczywiście wymiana kadrowa występuje tak naprawdę ciągle. Sytuacja się 
pogorszyła od momentu kiedy ogłoszony został stan epidemii. Związane było to z absencją 
personelu. Oczywiście starali się zrównoważyć to  dodatkowymi zleceniami, tak żeby była pełna 
obsada kadrowa, jeśli chodzi o pielęgniarki na oddziale. Jeśli chodzi o lekarzy to praca na 
oddziałach przebiega w trybie ciągłym, w poradniach specjalistycznych również. Niektórzy 
lekarze powrócili już do pracy. Byli nieobecni w pracy z uwagi na fakt, że np. pracowali także  
w innym miejscu, np. w szpitalu jednoimiennym w Radomiu, to siłą rzeczy na ten czas 
zrezygnowali z pracy w szpitalu w Pionkach. Poinformowała, że zostały uruchomione 
teleporady. To także odbywa się w cyklu ciągłym. Stwierdził, że na chwilę obecną większość 
lekarzy wróciła już do pracy w szpitalu w Pionkach. 
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Radny Marek Jarosz stwierdził, że z przedłożonej informacji wynika iż środki na szkolenia 
pracowników wykorzystano w 90%.  
 
Główna księgowa  SPZZOZ  w Pionkach Maria Bielska poinformowała, że w tej pozycji są 
szkolenia, materiały, odzież ochronna. W I półroczu były wymagane odpowiednie stroje dla 
personelu medycznego dlatego takie wykonanie ma ta pozycja. Takich nakładów nie będzie już 
w kolejnych miesiącach.  
 
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. Przy 7 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się 
Komisja przyjęła informację o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach za I półrocze 2020 roku.  
 
 
Radny Marek Jarosz zapytał, czy były problemy z zachorowaniami na wirusa? Czy w ogóle               
z tym problemów szpital nie miał?   
 
Dyrektor SPZZOZ w Pionkach Bernarda Dudek poinformowała, że z tym problemem szpital 
sobie poradził dlatego, że w szpitalu w Pionkach tak naprawdę od momentu kiedy został 
ogłoszony stan epidemiczny zdiagnozowano trzy przypadki zachorowań na wirusa. Dwa 
przypadki stanowili pacjenci przewiezieni ze szpitali radomskich. Oczywiście wszystko 
odbywało się pod zaostrzonym reżimem sanitarnym. Pacjenci zostali odesłani do szpitala 
jednoimiennego w Radomiu. Natomiast jeden przypadek, który zdiagnozowano podczas 
przyjmowania pacjenta na oddział chirurgii, został umieszczony w wydzielonym pomieszczeniu. 
Taka jest procedura, że pacjent w oddzielnym pomieszczeniu jest diagnozowany w kierunku 
covid, jest prowadzona wstępna diagnostyka, pobierany jest materiał do badań. Jeśli wynik jest 
negatywny, pacjent automatycznie przechodzi na oddział. Był jeden przypadek zdiagnozowany 
pozytywnie, wdrożono procedury, pacjent został odizolowany, a następnie przewieziony do 
szpitala jednoimiennego.  
Poza tym standardowe procedury od początku są przestrzegane, personel jest zabezpieczany 
jeżeli chodzi o środki ochrony indywidualnej. Poinformowała, że szpital otrzymał darowizny. 
Były to płyny do dezynfekcji, maseczki, środki ochrony osobistej.  Była też dotacja ze Starostwa.  
Stwierdziła, że na chwilę obecną szpital jest zabezpieczony jeżeli chodzi o środki ochrony 
indywidualnej. Przygotowuje się do jesieni, przeprowadzane są szkolenia dla personelu 
medycznego i niemedycznego przypominające jak należy zachowywać się, jak postąpić                          
z pacjentem podejrzanym pod kątem epidemiologicznym. 
 
Więcej pytań nie zgłoszono.  
 
 
Przystąpiono do realizacji  2 pktu porządku dziennego posiedzenia – informacja o przebiegu 
wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki 
Zdrowotnej - Szpital w Iłży za I półrocze 2020 roku. 
 
Główna Księgowa SPZZOZ – Szpital w Iłży Ewa Domagała poinformowała, że zaplanowane 
przychody zostały wykonane w 47,52%. Jest to 12.919.142 zł. na zaplanowane przychody                    
w kwocie 27.189.811 zł.  
Jeśli chodzi o koszty, to na zaplanowane 27.171.792 zł wykonano 13.219.924,85 zł tj. w 48,6%.  
Zaplanowany wynik finansowy na 2020 rok to zysk w wysokości 18.019 zł. Niestety na                       
I półrocze br. nie udało się osiągnąć zysku. Było 300.782,03 zł straty.  
Odnośnie zobowiązań i należności poinformowała, że na 30 czerwca br. należności ogółem 
wyniosły 2.113.544,19 zł, z tego z NFZ 1.891.740,28 zł. Na kwotę ogólną zobowiązań 
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16.792.548,88 zł rozliczenia międzyokresowe przychodów wynoszą 10.465.908,46 zł. 
Zobowiązania z tytułu dostaw i usług to kwota 1.756.014,28 zł. w tym wymagalnych 
1.107.518,03 zł. Zobowiązania wobec pracowników 1.275.202 zł, z tytułu ubezpieczeń                          
i podatków 881.466,22 zł. Wadia 346.835,38 zł. Z tytułu pożyczek i kredytów  1.277.968,54 zł. 
Zobowiązania z tytułu ZFŚS 721.380,05 w tym wymagalne 249.186,40 zł. Pozostałe 
zobowiązania wobec pracowników to kwota 63.773,84 zł.  
Poinformowała, że wynagrodzenia zostały wykonane w 51,92%, świadczenia na rzecz 
pracowników w 47,75%. Koszty rzeczowe wykonano w 46,56%, usługi 43,63%. Podatki i opłaty 
wykonano w 43,81%. W amortyzacji jest przekroczenie, bo zaplanowano 1.004.000 zł                           
a wykonano w I półroczu 562.591,14 zł, tj. 56,03%.  
 
Radny Marek Jarosz zapytał o kwestie związane z covidem. Ile było przypadków zakażeń 
wirusem w SPZZOZ – Szpital w Iłży. Jaka w tej chwili jest sytuacja w szpitalu, czy były 
dofinansowania tak jak w szpitalu  w Pionkach.  
 
Dyrektor SPZZOZ – Szpital w Iłży Marzena Barwicka poinformowała, że nie liczy 
przypadków w szpitalu. Działają cały czas i od marca b.r. wykonano ok. 2,5 tys. testów 
pacjentom i pracownikom. Przypadki się zdarzają. Wówczas podejmowane są szybkie działania. 
Na początku rzeczywiście trudno było przestawić mentalnie personel, były problemy. Powoli do 
sytuacji się przyzwyczajają. Największym problemem było stosowanie dodatkowych środków 
ochrony osobistej, które zostały narzucone przez ministra zdrowia. W związku z covidem były 
wytyczne epidemiologów w kraju. Był problem ze stosowaniem odzieży ochronnej przez 
personel. Personel nie chciał się ubierać w kombinezony i do tej pory niechętnie to robi.  
Poinformował, że obecnie jest trudna sytuacja, gdyż powiat lipski który jest bardzo blisko ma 
czerwona strefę. Jest tam dużo zakażeń, zarówno w szpitalu jak i w dps. Dzisiaj była informacja 
o zakażeniach w straży pożarnej. Wszystko to ma duży wpływ na region w którym iłżecki szpital 
funkcjonuje. W szpitalu zachowana jest czujność, przypomina się iż należy się chronić, 
przestrzegać zasad.   
Odnośnie środków poinformowała, że trudno mówić o pieniądzach bo ich fizycznie szpital nie 
dostał. Dopiero w sierpniu przyszła informacja, że minister zdrowia podpisał dokument                             
z którego wynika iż szpitale od 1 lipca dostaną 3% od każdej wystawionej faktury. Dopiero jest 
to teraz realizowane, a ile tych środków faktycznie będzie jeszcze nie wiedzą. Natomiast jest to 
sytuacja przejściowa, z tego co wie do września. Poinformowała, że zużycie środków ochrony 
jest duże, średnio dziennie jest to około 30 kombinezonów. Jeden kombinezon kosztuje 150 zł. 
Jedna maseczka kosztuje 12 zł neto. W każdym zestawie są 3 maseczki, bo maseczkę można 
nosić najdłużej 4 godziny. Zatem jeden zestaw kosztuje 200 zł, a czasami jest tak, że pracownik 
podczas jednej zmiany, czyli w ciągu 12h, musi się przebrać 4 razy. To są koszty 
nieprzeliczalne. Zatem nie można mówić o środkach, bo te środki są przekazywane w formie 
materiałów.  
 
Radny Marek Jarosz stwierdził, że jest duża różnica pomiędzy szpitalami jeżeli chodzi                         
o szkolenia. W Pionkach wykorzystano na nie 99%, a w Iłży tylko 9% tj. 5 tys. zł na 54 tys. zł 
zaplanowane. Zapytał, czy szpital w Iłży w ogóle nie szkoli personelu?  
 
Dyrektor SPZZOZ – Szpital w Iłży Marzena Barwicka poinformowała, że w tej chwili 
szkolenia są zawieszone. Ponadto poinformowała, że w tej kwocie mieszczą się różne rzeczy, 
także odzież ochronna.  
 
Radny Marek Jarosz zapytał, czy w szpitalu są problemy kadrowe? 
 
Dyrektor SPZZOZ – Szpital w Iłży Marzena Barwicka poinformowała, że problemy kadrowe 
mają wszyscy. Stwierdziła, że połowa pracowników szpitali powiatowych musiała zrezygnować 
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z pracy gdyż przepis ministra wprowadził, że w szpitalu jednoimiennym może pracować osoba 
tylko w tym jednym miejscu pracy. To spowodowało, że ze szpitala w Iłży odeszło dużo 
pracowników bo pracowali oni jeszcze w szpitalach jednoimiennych w Starachowicach i 
Radomiu. Stara się rozsądnie podchodzić do tematu, ustawiane są dyżury 24h żeby personelu nie 
rotować. Stwierdziła, że jest to wyjątkowa sytuacja.  
 
Radny Krzysztof Kozera zapytał o nowoczesny sprzęt  w szpitalu, czy on już jest na stanie? 
Czy można go już używać? Czy też są jakieś przeszkody związane z koronawirusem?  
 
Dyrektor SPZZOZ – Szpital w Iłży Marzena Barwicka poinformowała, że tomograf 
komputerowy został uruchomiony w kwietniu i pracuje na rzecz pacjentów szpitala. Natomiast 
żeby mógł on pracować na rzecz innych ośrodków, musi być zgoda i podpisany kontrakt z NFZ. 
Na razie trzeba poczekać, aż sytuacja się ustabilizuje. Na razie są poszukiwani lekarze do 
współpracy. Z pozyskaniem radiologa są problemy. Jedna procedura przetargowa na świadczenie 
takiej usługi online już została ogłoszona. Nikt nie złożył oferty.  
 
Radny Krzysztof Kozera poprosił o informację na temat prac remontowych w szpitalu.  
 
Dyrektor SPZZOZ – Szpital w Iłży Marzena Barwicka poinformowała, że remont się zaczął 
w lipcu br. i trwa. Zagrożeń co do jego realizacji nie ma.  
 
Radna Małgorzata Klocek zapytała skąd wynikają straty szpitala. Czy to było niewykonanie 
kontraktu?  
 
Dyrektor SPZZOZ – Szpital w Iłży Marzena Barwicka poinformowała, że w ubiegłym roku 
wykonano remont oddziału chirurgicznego. Pieniądze były zabezpieczone tylko na roboty 
budowalne. Żeby oddział uruchomić trzeba go wyposażyć, trzeba kupić dozowniki, kosze, 
wszystko. Był to koszt około 30 tys. zł. Meble medyczne około 90 tys. zł. Poniesiono ponadto 
koszty w związku z przeprowadzeniem i przystosowaniem  sali operacyjnej. Był to koszt około 
60 tys. zł. Z podłączeniem gazów medycznych, z przeniesieniem  sprzętu, kolumny 
chirurgicznej, kolumny anestezjologicznej do nowej sali gdzie prowadzone są operatywny. 
Dlatego te koszty takie są. Trudno przewidzieć jaki będzie wynik. Poinformowała,  że szpital 
dostaje wsparcie od marszałka województwa, są w takim programie, raz na miesiąc robią 
sprawozdania ze zużycia. Otrzymują środki do ochrony indywidualnej. Z otrzymanej informacji 
wynika, że wszystkie programy się kończą. Szpitale są przygotowane do tego, że od września 
będą musiały w ramach swoich środków bieżących zabezpieczyć całą dodatkową odzież. 
Stwierdziła, że teraz np. pudełko rękawiczek 200 szt. które kiedyś kosztowało   9,99 zł, teraz 
kosztuje 80 zł. Szpital w Iłży na dobę zużywa 2,5 tys. rękawic. Poinformowała, że jak tylko się 
COVID zaczął, to wszystkie firmy wypowiedziały szpitalowi umowy, bo ceny które były w tych 
umowach nie odpowiadały. W tej chwili zawrzeć jakąkolwiek umowę jest bardzo trudno. Ceny 
są bardzo wygórowane, że szpital nie stać żeby z kimś wiązać się na cały rok, bo być może 
sytuacja się ustabilizuje. Także firmy nie chcą podpisywać umów bo boją się, iż nie będą                    
w stanie dostarczyć towaru. Towaru, tego podstawowego, na rynku nie ma.  
 
Radna Małgorzata Klocek poinformowała, że korzystała z usług iłżeckiego szpitala trzy 
tygodnie temu i była pozytywnie zaskoczona obsługą. Wszystko szybko, sprawnie. Później miała 
do czynienia z poradnią chirurgiczną i była bardzo zadowolona.  
 
Dyrektor SPZZOZ – Szpital w Iłży Marzena Barwicka poinformowała, że zachęca do 
korzystania z usług iłżeckiego szpitala.  
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Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. Przy 7 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się 
Komisja przyjęła informację o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej – Szpital w Iłży za I półrocze 2020 
roku.  
 
 
Radny Marek Jarosz poinformował, że od pewnego czasu radni są pytani o rehabilitację na 
którą pacjenci przychodzą do budynku  przy ul. Bodzentyńskiej, a badanie COVID-owe muszą 
przejść w szpitalu przy ul. Dr Anki. Dla osób młodych, zmotoryzowanych nie stanowi to 
problemu, ale dla osób starszych jest to uciążliwe.  
 
Dyrektor SPZZOZ – Szpital w Iłży Marzena Barwicka poinformowała, że jak tylko zaczęła 
się pandemia to rehabilitacja została zamknięta. Druga tarcza wprowadziła zakaz świadczenia 
tych usług. Zanim minister zawiesił tego typu działalność to wszyscy pracownicy z zakładu 
rehabilitacji ośrodka dziennego poszli na zwolnienia. Ponadto stwierdziła, że badanie                
COVID-owe to nie tylko mierzenie temperatury. Personel z ośrodka rehabilitacji dziennej 
przychodzi na teren szpitala i np. dokonuje rehabilitacji przy łóżku pacjenta na oddziale 
chirurgii. Ośrodek zatem musi być traktowany tak samo jak szpital. Ponadto biorąc pod uwagę 
że konkurencyjny POZ przy ul. Bodzentyńskiej jest do dziś zamknięty, nie przyjmuje pacjentów, 
i nikt na to uwagi nie zwraca, to nie wie dlaczego jest takie narzekanie że trzeba się przejść na 
badanie. Trochę ruchu człowiekowi jest przydatne. Poza tym każdy ubezpieczony pacjent należy 
do POZ i przysługuje mu środek transportu sanitarnego, jeżeli to zgłosi. I karetka z POZ 
powinna taką osobę na rehabilitacje dowieźć i odwieźć.  
Poinformowała, że jeśli ktoś narzeka  na rehabilitację, bo jest to dla niego uciążliwe i są 
obostrzenia to przecież nie musi z niej korzystać. Nie ma możliwości przeprowadzania badań 
COVID-owych na rehabilitacji, tzn. teoretycznie jest jeśli na ul. Bodzentyńskiej zostaną 
postawione dwa namioty, będzie podwójny personel, zachowane zostaną ścieżki brudna - czysta, 
które nie będą się mieszać. Natomiast nie ma tam gdzie drugiego namiotu postawić, ani nie ma 
rąk do pracy.  
 
Przewodniczący Komisji zapytał ile godzin dziennie funkcjonuje dzienny ośrodek rehabilitacji.  
 
Dyrektor SPZZOZ – Szpital w Iłży Marzena Barwicka poinformowała, że od godz. 7 do 18 
na dwie zmiany, po 50 osób każda.  
 
Radny Krzysztof Kozera stwierdził że można by zawrzeć porozumienie z POZ który i tak 
wykonuje takie czynności przed każdą wizytą pacjenta, bo przecież to wszystko są mieszkańcy 
miasta i gminy Iłża, którzy tego nie rozumieją.  
 
Dyrektor SPZZOZ – Szpital w Iłży Marzena Barwicka poinformowała, że dyrektor POZ tzw. 
konkurencyjnego proponował żeby to w szpitalu badać na COVID jego pracowników, to o czym 
ona ma rozmawiać? Tu powinna być współpraca, a nie żeby zostawić pacjenta bez pomocy, bo 
się zamyka przychodnię.  
 
Więcej pytań nie zgłoszono.  
 
 
Przystąpiono do realizacji  3  pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Działań Na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych na lata 2020 – 2023. 
 
Z-ca Dyrektora PUP w Radomiu Sebastian Murawski poinformował, że PUP przedstawia 
Powiatowy Program Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji 
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zawodowej i zatrudniania na lata 2020 – 2023. Do tego programu wprowadzono autopoprawkę, 
gdyż pierwsza wersja nazwy programu nie zawierała słów „w zakresie rehabilitacji zawodowej i 
zatrudniania” przez co była tożsama z nazwą programu opracowanym przez Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie w Radomiu.  
Poinformował, że program ten jest realizacją art. 35a ust.1 pkt 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 
r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnieniu osób niepełnosprawnych. Opiera się 
on na analizie danych dot. osób niepełnosprawnych, oraz na wyznaczeniu celów w związku z 
instrumentami jakimi dysponuje PUP. Są to instrumenty określone przez ustawę o promocji 
zatrudnienia i instytucjach rynku pracy. Celem programu jest podniesienie aktywności osób 
bezrobotnych, które są niepełnosprawne i zwiększenie ich zatrudnienia i zatrudnialności, oraz 
ich aktywizację na rynku pracy przez te formy wsparcia które PUP ma w swojej ustawie jako 
możliwe. 
Zaznaczył, że PUP zarówno w zakresie typowych usług dla osób bezrobotnych, pełnosprawnych 
jak i niepełnosprawnych dysponuje narzędziami ustawowymi i w tym zakresie może się 
poruszać. Stąd też przewidziane formy w tym programie opierają się również na ustawie.  
Szczegóły, zarówno analizę sytuacji jak i cele programu znajdują się w samym programie.  
W związku z tym prosi o akceptację przedłożonego programu. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. Przy 7 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia 
Powiatowego Programu Działań Na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w zakresie 
rehabilitacji zawodowej i zatrudniania na lata 2020 – 2023. 
 
 
Przystąpiono do realizacji  4  pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia do realizacji w latach 2020 – 2023 projektu 
pozakonkursowego pn. „Szansa dla Ciebie” współfinansowanego ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Mazowieckiego na lata 2014 – 2020 Osi Priorytetowej IX Wspieranie włączenia społecznego 
i walka z ubóstwem Działania 9.1 Aktywizacja społeczno – zawodowa osób wykluczonych i 
przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu. 
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Halina Janiszek – Stajniak poinformowała, że Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu w partnerstwie z Domem Pomocy Społecznej                           
w Jedlance, Domem Pomocy Społecznej w Krzyżanowicach i Domem Pomocy Społecznej               
w Wierzbicy będzie realizowało projekt pozakonkursowy pn. „Szansa dla Ciebie” 
współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego W dniu 26 sierpnia 2019 
roku Rada Powiatu w Radomiu podjęła Uchwałę Nr 107/XI/2019 w sprawie zatwierdzenia do 
realizacji w latach 2019 – 2022 w/w projektu.  

Poinformowała, że przedłużający się proces oceny wniosku i podpisania umowy 
o dofinansowanie projektu, a następnie ogłoszony stan epidemii spowodowały konieczność 
zmiany terminu rozpoczęcia realizacji projektu. Okres realizacji projektu został przesunięty na 
lata 2020-2023. W związku z powyższym, konieczne jest podjęcie przez Radę Powiatu w 
Radomiu Uchwały zatwierdzającej w/w projekt do realizacji w latach 2020-2023.  
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. Przy 7 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia do 
realizacji w latach 2020 – 2023 projektu pozakonkursowego pn. „Szansa dla Ciebie” 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014 – 2020 
Osi Priorytetowej IX Wspieranie włączenia społecznego i walka z ubóstwem Działania 9.1 
Aktywizacja społeczno – zawodowa osób wykluczonych i przeciwdziałanie wykluczeniu 
społecznemu. 
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Przystąpiono do realizacji  5  pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Powiatu w sprawie nadania Statutu Domowi Pomocy Społecznej w Wierzbicy. 
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Halina Janiszek – Stajniak poinformowała, że do tej pory DPS 
w Wierzbicy był dla dzieci niepełnosprawnych intelektualnie i osób somatycznie chorych. W 
związku z epidemią powstały wolne miejsca i dlatego wystąpili do wojewody o poszerzenie 
profilu DPS w Wierzbicy o osoby dorosłe intelektualnie chore. Wojewoda wyraził na to zgodę i 
dlatego prosi o zatwierdzenie Statutu DPS w Wierzbicy, który uwzględnia zmianę profilu.  
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. Przy 7 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie nadania Statutu 
Domowi Pomocy Społecznej w Wierzbicy wykluczeniu społecznemu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji  6  pktu porządku dziennego posiedzenia – sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał czy będzie realizowany program dot. szczepień przeciwko 
grypie. Stwierdził, że program miał być realizowany we wrześniu, ale sytuacja ulegała zmianie. 
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska poinformowała, że 
program będzie realizowany. Został wybrany realizator tego program i będzie nim pionkowski 
szpital. W ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie organizacyjne z podmiotami leczniczymi z 
terenu powiatu, które złożyły deklarację pomocy szpitalowi w realizacji szczepień ochronnych. 
Są to podmioty z Gozdu, z Jedlni Letnisko, Jedlińska, Kowali, Przytyka, Skaryszewa, Wierzbicy, 
Zakrzewa, Pionek i Iłży. Dostali oni projekt porozumień jakie muszą zawrzeć ze szpitalem 
pionkowskim. Z tego co wie szpital ten pracuje nad przetargiem na zakup szczepionek. Na ten 
rok przeznaczonych jest na to 130 tys. zł.  
 
Przewodniczący Komisji zapytał jak szczepienia będą się odbywać, bo miały je robić POZ-y do 
których teraz nie można się dostać.  
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska poinformowała, że 
takie pytanie zadała uczestnikom spotkania o którym mówiła. Otrzymała informację, że ludzie są 
zainteresowani szczepieniami i szczepienia będą.  
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodniczący zamknął                              
17 posiedzenie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej o godz. 15.15. 
 
 
 
 Protokołowała:                                                                         Przewodniczący Komisji 
 
Małgorzata Dróżdż                                                                      / - / Ryszard  Dziura 
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Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała informację o wykonaniu planu 
finansowego za 2019r. Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej – 
Szpitala w Iłży. 
 
 
Przystąpiono do realizacji  5  pktu porządku dziennego posiedzenia – sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodniczący zamknął                              
14 posiedzenie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej o godz. 15.10. 
 
 
 
 Protokołowała:                                                                         Przewodniczący Komisji 
 
Małgorzata Dróżdż                                                                      / - / Ryszard  Dziura 
 

 



 
 
 
 
 


